



香港工業總會
FHKI

香港工業總會

Federation of Hong Kong Industries

香港九龍長沙灣 長裕街8號

億京廣場31樓

31/F, Billion Plaza, 8 Cheung Yue Street,

Cheung Sha Wan, Kowloon, Hong Kong

電話 Tel +852 2732 3188 傳真 Fax +852 2721 3494

電郵 Email fhki@fhki.org.hk

Industry News 業界新聞

27 April 2017

MEMORANDUM TO ALL MEMBERS

New Scheme of Control Agreements reached with the two power companies

On 25 April 2017, the Government announced that it has entered into the post-2018 Scheme of Control Agreements (SCAs) with the two power companies, CLP Power and Hongkong Electric. Major terms of the SCAs are as follows:

- the new SCAs reduce the permitted rate of return of the power companies to eight per cent.
- the 15-year term of the new SCAs, will provide a clearer environment for the power companies to make the appropriate investments to replace the retiring coal plants with generating units using natural gas and non-fossil fuel sources.
- the incentive and penalty thresholds in relation to the power companies' operational performance will be raised where appropriate while a new performance indicator - grid supply restoration - will be introduced.
- existing incentive schemes in relation to promotion of energy efficiency and conservation will be expanded while new elements will be introduced. More funds will be available under the energy efficiency funds of the power companies to support the carrying out of retrofitting and retro-commissioning, including the implementation of building-based smart/IT technologies to enhance the energy efficiency of a wider coverage of buildings.
- on the development of renewable energy(RE), the Government will introduce the Feed-in Tariff to encourage the private sector and the community to consider investing in distributed RE as the power generated could be sold at a rate higher than the normal electricity tariff rate to the power companies to cover the cost of their investments in the renewable energy systems and generation.
- on the preparation for an open market, the Government is committed to undertaking the necessary preparatory work to pave the way for introducing potential new suppliers in future when the requisite market conditions are present. The power companies will co-operate with the Government to conduct the interconnection and grid access studies, and publish their segregated cost data in the next SCA period.

For details of the new SCAs, please refer to the Government's paper submitted to the Legco's Panel of Economic Development which can be found at:

<http://www.legco.gov.hk/yr16-17/english/panels/edev/papers/edevcb4-925-1-e.pdf>

Members who have any views on the SCAs are invited to inform the FHKI by 31 May 2017 (Fax No: 2721 3494 or email to Jeffreys.tsang@fhki.org.hk). For enquiries, please contact Jeffreys Tsang at 2732 3197.

Policy, Research & Communications Division



香港工業總會
FHKI

香港工業總會

Federation of Hong Kong Industries

香港九龍長沙灣 長裕街8號

億京廣場31樓

31/F, Billion Plaza, 8 Cheung Yue Street,

Cheung Sha Wan, Kowloon, Hong Kong

電話 Tel +852 2732 3188 傳真 Fax +852 2721 3494

電郵 Email fhki@fhki.org.hk

2017年4月27日
致全體會員備忘錄

政府與兩家電力公司簽署新《管制計劃協議》

政府於4月25日公布與兩家電力公司(中電和港燈), 簽署2018年後的新《管制計劃協議》。《協議》主要內容如下:

- 新《協議》下調電力公司的准許利潤回報率至百分之八。
- 新《協議》的15年年期將為電力公司提供較清晰的環境, 以便電力公司作出適當的投資, 以燃氣機組和使用非化石燃料等的發電設施取代即將退役的燃煤機組。
- 電力公司營運表現的獎罰門檻將適當地予以提高, 並加入恢復供電的新表現指標。
- 現行推廣能源效益和節約能源的獎勵制度將會擴大, 同時加入新元素。電力公司的能源效益基金金額將會增加, 支持進行改裝和重新校驗工程、推行以建築物為本的智能/資訊科技技術等以提高它們的能源效益, 而基金亦會涵蓋更多樓宇類型。
- 於發展可再生能源方面, 政府將引入上網電價, 鼓勵私營機構及社區考慮投資分布式可再生能源, 因為藉此生產的電力可以高於一般電費水平的價格售予電力公司, 以支付他們投資在可再生能源系統和發電的成本。
- 在準備開放市場方面, 政府致力進行所需的準備工作, 為日後市場具備所需條件時, 引入潛在的新供電者做好準備。在下一個《協議》期內, 電力公司將與政府合作進行電力聯網和開放電網的研究, 以及向公眾披露兩電的個別成本數據。

有關《管制計劃協議》的詳情, 會員可參考政府向立法會經濟發展事務委員會提交的文件, 詳見以下網址:

<http://www.legco.gov.hk/yr16-17/chinese/panels/edev/papers/edevcb4-925-1-c.pdf>

會員如對《管制計劃協議》有任何意見, 請於2017年5月31日前向工總反映(傳真: 2721 3494 或電郵: jeffreys.tsang@fhki.org.hk)。如有查詢, 請聯絡秘書處曾志聰先生, 電話: 2732 3197。

政策、研究及傳訊科謹啟
